

**ФГБОУ ВО «Уральский государственный университет физической культуры»**  
**Национальное объединение спортивных юристов Российской Федерации**  
**Учреждение образования «Белорусский государственный университет физической культуры»**  
**Общественное объединение «Белорусский республиканский союз юристов»**  
**Кафедра финансового права и правового регулирования хозяйственной деятельности юридического факультета Белорусского государственного университета**

Приглашаем вас принять участие  
в IX Международной научно-практической конференции  
**«Актуальные проблемы правового регулирования  
спортивных правоотношений»**

**Дата проведения конференции: 23 апреля 2019 года**  
Место проведения: Российская Федерация, Челябинск,  
ул. Орджоникидзе, 1, УК № 1, конференц-зал ФГБОУ ВО «УралГУФК»  
Начало: 10:00 (регистрация: 9:30–10:00)

**Цель:** формирование единого правового пространства в области спортивных отношений.

К участию в конференции приглашаются преподаватели организаций высшего образования, научные работники, практикующие юристы, аспиранты, соискатели, студенты 3-4 курсов уровня бакалавриата (I ступени высшего образования), студенты магистратуры (II ступени высшего образования). Форма участия: очная, заочная.

К публикации могут быть представлены научно-практические статьи по всему спектру спортивно-правовых, экономических и управленческих проблем в спорте. Статьи студентов 3-4 курсов уровня бакалавриата (I ступени высшего образования) принимаются в соавторстве с научным руководителем. Статьи, выполненные в соавторстве иными лицами, не принимаются.

**Основные направления конференции:**

1. Спорт и право: национальное и международное законодательство.
2. Олимпийское право и проблемы олимпийских правоотношений.
3. Адаптивный спорт (паралимпийский, сурдлимпийский (дефлимпийский) и иные направления): актуальные вопросы регулирования.
4. Профессиональный спорт: проблемы спортивного правопорядка.
5. Актуальные вопросы трудовых, гражданских, административных и уголовных отношений в спортивной деятельности.
6. Разрешение спортивных споров.
7. Проблемы развития и использования спортивной инфраструктуры.
8. Правовое регулирование допинг-контроля в спорте.

**Требования к оформлению статей.**

Рабочий язык: русский, английский. Краткая аннотация (до 300 знаков с пробелами), ключевые слова (не более пяти) на русском и английском языках. Объем статьи: 5–10 страниц. Текст статьи оформляется на листе формата А4 в текстовом редакторе Word; шрифт – Times New Roman; кегль (размер шрифта) – 14; межстрочный интервал – 1,5; абзацный отступ – 1,25 см; поля: верхнее – 2 см, нижнее – 2 см, левое – 3 см, правое – 1 см; выравнивание текста – по ширине; без нумерации страниц. Ссылки затекстовые (в тексте оформляются в квадратных скобках). Рекомендуемый образец оформления статей содержится в приложении 1.

Статьи с заявками принимаются до **02 апреля 2019 года** включительно по электронным адресам: [sportpravouralgufk@yandex.ru](mailto:sportpravouralgufk@yandex.ru), [sportlawby@gmail.com](mailto:sportlawby@gmail.com) (с пометкой «Конференция»). Форма заявки содержится в приложении 2.

По итогам конференции будет издан сборник материалов конференции, включённый в РИНЦ. Сборник в электронном виде размещается на сайте ФГБОУ ВО «УралГУФК» и направляется авторам. Сборник в печатном виде рассылается по запросу автора за его счёт.

**Контакты оргкомитета:** 454091, Российская Федерация, Челябинск, ул.Орджоникидзе, 1, УК №1;  
тел.: +7 (950) 731 41 07 (Захарова Светлана Александровна, Российская Федерация, Челябинск);  
+375 (29) 697 81 04 (Журавлёва Татьяна Васильевна, Республика Беларусь, Минск).



## Заявка участника

Фамилия, имя, отчество	
Место работы (наименование учреждения высшего образования (иной организации) без сокращения), должность, ученая степень, ученое звание (при наличии)	
Е-mail (всех авторов, через запятую)	
Контактный телефон (мобильный/городской)	
Название статьи	
Почтовый адрес (с указанием почтового индекса) для направления сборника (при необходимости направления сборника в печатном виде)	
Фамилия, имя, отчество получателя	

**Federal State Budgetary Educational Establishment of High Education  
“The Ural State University of Physical Culture” (USUPC)  
National Association of Sport Lawyers of the Russian Federation  
«Byelorussian State University of Physical Culture» educational establishment  
«Byelorussian Republican Law Society» social association  
Department of Finance Law and Legal Regulation of Economic Activity of Byelorussian State University Law  
Faculty**

We invite you to take part in the work of the IX International research-to-practice conference «**Current problems of sport relations legal regulation**»

The conference will be held on the **23<sup>rd</sup> of April, 2019.**

Conference venue: The Russian Federation, Chelyabinsk, Ordzhonikidze st., 1,  
Academic building № 1, conference-room of Federal State Budgetary Educational Establishment of High  
Education «USUPC»

Conference start: 10:00 (registration: 9:30 – 10:00)

**Aim:** Forming common legal framework within the sphere of sport relations.

Teachers of higher educational establishments, research workers, practicing lawyers, post-graduate students, and external doctorate students, students of Masters' departments (Masters' department, 2<sup>nd</sup> grade of higher education) and students (Bachelor department, 1<sup>st</sup> grade of higher education, 3<sup>rd</sup> – 4<sup>th</sup> years of studying) are invited to take part in the conference. Participation in the conference can be full-time or virtual.

Scientific and practical articles on the whole range of sport, and legal, economic and management problems in sports can be submitted for publication. Undergraduate students' (1<sup>st</sup> grade of higher education, 3 - 4 years of studying) articles are accepted in co-authorship with the supervisor. Articles made in co-authorship with other persons will not be accepted.

**Guidelines of the conference**

1. Sport and law: national and international legislation.
2. Olympic law and Olympic legal relations issues.
3. Adaptive sport (Paralympic, Deaflympic and other kinds): current issues of legal regulation.
4. Professional sport: sport law and order issues.
5. Current issues of labor, civil administrative and criminal relations in the sphere of sport activities.
6. Forms of dispute resolutions in sport.
7. Issues of sport infrastructure development and usage in Russia.
8. Doping control legal regulation in sport.

**Requirements for execution of articles and poster presentations**

Working languages: Russian, English. Short annotation (up to 350 typographical units with spaces), key words (no more than five). Article length: 5–10 pages. Article text must be presented in file form A 4 size (in MsWord format), Times New Roman 14 print, 1,5 line spacing; new paragraph – 1, 25 sm.; margins: upper, lower, – 20 mm, left – 30 mm, right - 10 mm; text alignment – breadthwise; without page numbering. References must be put at the end of the article (in articles presented in square brackets) notes. A recommended sample of articles execution is presented in Appendix 1.

Articles with applications are accepted up to **02<sup>nd</sup> of April, 2019** included, by e-mails: [sportpravouralgufk@yandex.ru](mailto:sportpravouralgufk@yandex.ru), [sportlawby@gmail.com](mailto:sportlawby@gmail.com) (marked «Conference») («Конференция»). Application form is presented in Appendix 2.

Summarizing the conference results, a collection of research papers from the conference will be published, and presented at the site of the Federal State Budgetary Educational Establishment of High Education «USUPC» in electronic form.

The articles collection in printed form will be sent at the request of the author, the shipment will be at the expense of the author.

**Organizing committee contacts:** 454091, Russian Federation, Chelyabinsk Ordzhonikidze st, 1, academic building № 1, tel.: +7 (950) 731 41 07 (Zakharova Svetlana Alexandrovna, Russian Federation, Chelyabinsk); +375 (29) 697 81 04 (Zhuravleva Tat'yana Vasil'evna, the Republic of Belarus, Minsk).



**Participant application**

Surname, name patronymic	
Place of employment (name of higher educational establishment (other organisation) without abbreviation, rank, degree, title (if available))	
E-mail (all authors, separated by commas)	
Contact phone (mobile/stationary)	
Article title	
Postal address (with postcode) for personal copy of the collection sending (if delivery in printed form is necessary,)	
Surname, name patronymic of an addressee	